

Year	CN Contributions (millions)	Employee Contributions (millions)	Année	Contributions du CN (millions)	Contributions des employés (millions)
1967	42.000	22.399	1967	42.000	22.399
1968	44.200	21.071	1968	44.200	21.071
1969	31.600	22.841	1969	31.600	22.841
1970	33.200	25.366	1970	33.200	25.366
1971	39.500	30.653	1971	39.500	30.653
1972	53.700	35.703	1972	53.700	35.703
1973	87.700	36.923	1973	87.700	36.923
1974	95.900	47.897	1974	95.900	47.897
1975	109.500	51.610	1975	109.500	51.610
1976	141.800	50.058	1976	141.800	50.058

2. CN cannot identify any additional benefit or security which would accrue to its employees if the Trusteeship of the CN Pension Fund were changed. The General Chairmen's Association has formally informed CN that it is opposed to the CN Pension Fund being administered by an outside trust company as proposed by Dr. Noel Hall.

3. Any obligation of the Company to match employees' contributions under the 1935 Pension Plan was not affected by the reduction in the unfunded liability from \$671 million to \$300 million. The full liability in this respect is included in the \$300 million.

No. 250—Mr. McKenzie—October 20

Did Canadian National Railways contribute or donate money to Mr. Geoffrey N. Calvert, an actuary, to compensate him for writing and publishing a book entitled *Pensions and Survival—The Coming Crisis of Money and Retirement* and (a) if so, in what amount and on what date (b) if not, is CNR a member of the Canadian Pension Conference and did the Conference contribute money to Mr. Calvert to induce or reward him for writing and publishing the book?

The Management of Canadian National Railways advises as follows: Canadian National Railways did not contribute or donate money to Mr. Calvert. Canadian National is a member of the Canadian Pension Conference. Canadian National's information is that the Conference did remunerate Mr. Calvert under arrangements related to the study that led to the publication of the book referred to.

THE GENERAL CHAIRMEN'S ASSOCIATION  
OF THE  
INTERNATIONAL RAILWAY LABOUR  
ORGANIZATIONS

Your file: 18-013-2  
February 6, 1970

Mr. Richard Humphreys,  
Superintendent of Insurance,  
Department of Insurance,  
Ottawa 8,  
Ontario.

2. Le CN ne peut trouver aucun avantage ou aucune sécurité additionnels pour ses employés s'il y avait remplacement de l'administration fiduciaire. L'Association des présidents généraux a officiellement informé le CN qu'elle s'oppose à ce que le fonds de pensions du CN soit administré par une compagnie de fiducie de l'extérieur tel que l'a proposé M. Noël Hall.

3. La réduction de la dette non consolidée de 671 millions de dollars à 300 millions ne concerne pas l'obligation de la part du CN de verser des contributions en contrepartie de celles des employés en vertu du régime de pensions de 1935. Toutes les obligations à cet égard sont comprises dans les 300 millions de dollars.

Question n° 250—M. McKenzie:

Les Chemins de fer Nationaux ont-ils versé une contribution ou donné de l'argent à un actuaire M. Geoffrey N. Calvert, pour la rédaction de la publication d'un livre intitulé *Pensions and Survival—The Coming Crisis of Money and Retirement* et, a) dans l'affirmative, pour quel montant et quand, b) dans la négative, le CN fait-il partie de la *Canadian Pension Conference* et cet organisme a-t-il accordé de l'argent à M. Calvert pour le persuader de réaliser l'œuvre ou le récompenser d'avoir écrit et publié ce livre?

Voici la réponse de la direction des chemins de fer Nationaux du Canada. Les chemins de fer Nationaux du Canada n'ont pas versé de contribution ou donné d'argent à M. Calvert. Le Canadien National est membre de la *Canadian Pension Conference*. Selon les renseignements du Canadien National, cet organisme a, en effet, accordé de l'argent à M. Calvert conformément à des ententes reliées à l'étude qui a conduit à la publication du volume mentionné.

ASSOCIATION DES PRÉSIDENTS GÉNÉRAUX  
DES ORGANISATIONS  
INTERNATIONALES DE SYNDICATS DE  
CHEMINOTS

Votre dossier: 18-013-2  
Le 6 février 1970

M. Richard Humphreys  
Surintendant des assurances  
Département des assurances  
Ottawa 8  
(Ontario)